

## Le segment des gouvernements locaux et régionaux pour la sécurité de l'eau

### Journée des villes, gouvernements locaux et régionaux

*Note conceptuelle pour le Forum Mondial de l'Eau de Dakar  
(23 mars 2022)*

## The Local and Regional Governments for Water Security Segment

### Cities, Local and Regional Governments Day

*Concept note for the World Water Forum in Dakar  
(23 March 2022)*

#### Contacts

[Aziza.Akhmouch@oecd.org](mailto:Aziza.Akhmouch@oecd.org) and [elongmbassi@uclga.org](mailto:elongmbassi@uclga.org)

#### Contexte

#### La sécurité hydrique : un enjeu majeur dans les villes

D'ici 2050, 55 % de la population mondiale vivra dans des villes de plus de 50 000 habitants ([OECD, 2020](#)). La demande en eau devrait augmenter de 55 %, notamment en raison de la demande croissante provenant de l'industrie manufacturière (+400%), de la production d'électricité (+140%) et de l'usage domestique (+130%) ([OCDE, 2012](#)). De ce fait, les villes connaîtront des enjeux majeurs de sécurité hydrique dans les prochaines années. Les villes de toutes les tailles font déjà face à une multitude de défis relatifs à la détérioration de la qualité de l'eau, aux catastrophes naturelles liées à l'eau (inondations, sécheresses, montée du niveau de la mer), aux conflits d'usages et au vieillissement des infrastructures ([OECD 2012](#); [OECD,2015](#)). Ces défis sont exacerbés par le changement climatique, la croissance démographique et l'urbanisation galopante qui accroissent les problématiques de l'eau à l'échelle locale, de bassin, nationale et transfrontalière.

Pour faire face aux différents risques liés à la sécurité de l'eau, **les villes et les gouvernements locaux, en coopération avec les gouvernements nationaux, ont un rôle essentiel à jouer** dans la gestion efficace des ressources en eau, la prestation des services d'eau potable et d'assainissement de qualité, ainsi que la préservation des écosystèmes et de la biodiversité, notamment par leurs actions combinées en matière de gouvernance, d'investissement public, de planification urbaine et d'infrastructures. Les crises de l'eau étant

#### Scene setting

#### Water security: a major issue in cities

By 2050, 55% of the global population is expected to live in cities above 50,000 inhabitants ([OECD, 2020](#)). Water demand is expected to increase by 55% by then, in particular due to growing demand from manufacturing (+400%), power generation (+140%) and domestic use (+130%) ([OECD, 2012](#)). As a consequence, cities will face major water security issues in the coming years. Cities of all sizes are already facing multiple challenges linked to deteriorating water quality, water-related natural disasters (floods, droughts, sea-level rise), conflicts over water allocation, and ageing infrastructure ([OECD 2012](#); [OECD, 2015](#)). These challenges are exacerbated by climate change, population growth and rapid urbanisation, which increase water issues at local, basin, national and transboundary levels.

To address risks related to water security, **cities and local governments, in coordination with national governments, have a key role to play** in managing efficiently water resources, providing access to quality drinking water and sanitation services, and preserving ecosystems and biodiversity, notably through combined actions on governance, public investment, urban planning, and infrastructure. Because water crises are often governance crises, it is crucial to adopt a multi-level water

	<p>souvent des crises de gouvernance, il est crucial d'adopter une approche pluri-niveaux de la gouvernance de l'eau impliquant tous les acteurs, notamment les maires et élus des gouvernements locaux et régionaux.</p> <p><b>Les maires et élus locaux et régionaux : des acteurs de premier plan</b></p> <p>Dans ce contexte, à l'occasion du 9<sup>ème</sup> Forum Mondial de l'Eau à Dakar (« le Forum »), l'Organisation de Coopération et de Développement Économiques (OCDE) et Cités et Gouvernements Locaux Unis d'Afrique (CGLU-Afrique) organisent <b>une journée dédiée au rôle des villes et gouvernements locaux et régionaux sur la sécurité de l'eau</b>, en tant que l'un des <a href="#">quatre segments politiques clés du Forum</a>, en coopération avec de nombreux partenaires institutionnels et réseaux de villes tels que CGLU-Monde, Eurocités, l'Association Internationale des Maires Francophones (AIMF), le Partenariat Français pour l'Eau (PFE) et ICLEI.</p> <p>Cette journée s'appuiera sur les conclusions du processus des autorités locales des précédentes éditions du Forum Mondial de l'Eau et aboutira à l'adoption du « <b>Plan d'Action des maires et des gouvernements locaux et régionaux pour la sécurité hydrique</b> » s'inscrivant dans la lignée de la <a href="#">Déclaration des Autorités Locales sur l'eau</a> (FME4, Mexico, 2006), du <a href="#">Pacte d'Istanbul pour l'Eau</a> (FME5, Istanbul, 2009), des <a href="#">messages politiques des autorités locales et régionales</a> (FME6, Marseille, 2012), de l'<a href="#">Appel sur l'eau pour des villes et des régions durables</a> du sommet de Daegu-Gyeongbuk (FME7 Daegu, 2015) et de l'<a href="#">Appel à l'action des gouvernements locaux et régionaux de Brasilia pour l'eau</a> (FME8 Brasilia, 2018) ; ainsi que la <a href="#">Déclaration d'Ekurhuleni sur l'eau et l'assainissement pour les villes</a> signée à l'occasion de la Journée mondiale de l'eau le 22 mars 2017 à l'issue du congrès <i>Local Climate Solutions for Africa</i> (LoCS4Africa) organisé par ICLEI-Africa.</p>		<p>governance approach, involving all stakeholders, alongside mayors and elected representatives of local authorities.</p> <p><b>The essential role of mayors, local and regional elected officials</b></p> <p>In this context, on the occasion of the 9<sup>th</sup> World Water Forum in Dakar ("the Forum"), the Organisation for Economic Co-operation and Development (OECD) and United Cities and Local Governments of Africa (UCLG-Africa) are organising <b>a day dedicated to the role of cities, local and regional governments for water security</b> as one of the <a href="#">four key policy segments of the Forum</a>, in cooperation with many institutional partners and city networks such as UCLG-World, Eurocities, <i>Association Internationale des Maires Francophones</i> (AIMF), <i>Partenariat Français pour l'Eau</i> (PFE) and ICLEI.</p> <p>This day will build on the conclusions of the local authorities' process from previous editions of the World Water Forum and will lead to the adoption of the "<b>Action Plan of Mayors and Local Governments for Water Security</b>" in line with the <a href="#">Local Authorities' Declaration on Water</a> (WWF4, Mexico City, 2006), the <a href="#">Istanbul Water Consensus</a> (WWF5, Istanbul, 2009), the <a href="#">political messages of local and regional authorities</a> (WWF6, Marseille 2012), <a href="#">Daegu-Gyeongbuk Water Action for Sustainable Cities and Regions</a> (WWF7 Daegu, 2015) and the <a href="#">Brasilia Local and Regional Governments' Call to Action for Water</a>, (WWF8 Brasilia, 2018), as well as <a href="#">the Ekurhuleni-Statement on Water for Cities</a> adopted on World Water Day, 22 March 2017 as the outcome of the <i>Local Climate Solutions for Africa</i> (LoCS4Africa) Congress organised by ICLEI-Africa.</p>
<p><i>Objectifs clés</i></p>	<p>La Journée des villes et des gouvernements locaux et régionaux vise à réunir les maires de villes de différentes tailles à travers le monde, des représentants de collectivités territoriales (régions, départements etc.) ainsi que les dirigeants d'associations et réseaux de villes nationaux, régionaux et internationaux, avec cinq objectifs principaux:</p>	<p><i>Key objectives</i></p>	<p>The Cities, Local and Regional Governments Day - aims to gather mayors of cities of different sizes from around the world, representatives from local and regional governments, and leaders of national, regional and international city associations and networks – with five main objectives:</p>

	<ol style="list-style-type: none"> <li>1. <b>Définir et mettre en lumière le rôle essentiel des villes et des gouvernements locaux et régionaux</b> pour chacune des quatre priorités thématiques du 9<sup>ème</sup> Forum Mondial de l'Eau, à savoir : <ul style="list-style-type: none"> <li>• « Sécurité de l'eau et de l'assainissement »</li> <li>• « Eau pour le développement rural »</li> <li>• « Coopération »</li> <li>• « Outils et moyens de mise en œuvre ».</li> </ul> </li> <li>2. <b>Découpler l'action collective des maires et élus locaux et régionaux en matière de développement durable</b>, pour bâtir des politiques et des projets permettant d'atteindre à l'horizon 2030 les 20 cibles liées à l'eau des Objectifs de développement durable et favoriser ainsi l'atteinte de l'ensemble des ambitions de l'Agenda 2030, notamment : <ul style="list-style-type: none"> <li>• ODD N°6 « Accès de tous à l'eau et à l'assainissement et gestion durable des ressources en eau »</li> <li>• ODD N°11 « Villes et communautés inclusives, résilientes et durables »</li> </ul> </li> <li>3. <b>Favoriser l'échange entre pairs et élever la voix des maires et dirigeants locaux et régionaux en matière de sécurité hydrique</b>, en synergie avec les politiques urbaines, rurales et d'aménagement du territoire, notamment par : <ul style="list-style-type: none"> <li>• La coopération entre les villes ainsi qu'entre villes et campagnes pour soutenir le développement de politiques locales ambitieuses, encourager une approche fonctionnelle et accompagner le développement économique local</li> <li>• Une meilleure collecte et prise en compte des données, connaissances et analyses liées à l'eau</li> <li>• Un renforcement des capacités locales pour l'élaboration des politiques publiques et de leur mise en œuvre</li> <li>• Une coopération décentralisée plus efficace et la mobilisation de financements dédiés.</li> </ul> </li> <li>4. Inaugurer la <b>Table ronde des Maires Africains pour la sécurité de l'eau</b> mise en place par l'OCDE et CGLU-Afrique, à la suite du <a href="#">Grand Prix Mondial de l'Eau Hassan II</a></li> </ol>		<ol style="list-style-type: none"> <li>1. <b>To define and highlight the key role of cities, local and regional governments</b> in each of the four thematic priorities of the 9<sup>th</sup> World Water Forum, namely: <ul style="list-style-type: none"> <li>• Water and sanitation security</li> <li>• Water for Rural Development</li> <li>• Co-operation</li> <li>• Means &amp; Tools</li> </ul> </li> <li>2. <b>Boost the collective action of mayors, local and regional governments in the field of sustainable development</b>, to build policies and projects that will enable the achievement of the 20 water-related targets of the Sustainable Development Goals to be reached by 2030, and thus promote the achievement of all the ambitions of the 2030 Agenda, particularly: <ul style="list-style-type: none"> <li>• SDG 6 "Access to water and sanitation for all and sustainable management of water resources</li> <li>• SDG 11 "Inclusive, Resilient and Sustainable Cities and Communities"</li> </ul> </li> <li>3. <b>Promote peer-to-peer exchange and raise the voice of mayors, local and regional governments on water security</b>, in synergy with urban, rural and land-use policies, notably through: <ul style="list-style-type: none"> <li>• Co-operation across cities and between cities and rural areas to support the design of ambitious local policies, foster a functional approach and boost local economic development</li> <li>• Better collection and consideration of water-related data, knowledge and analysis</li> <li>• Strengthened local capacity for policy-making and implementation</li> <li>• More effective decentralised co-operation and the mobilisation of dedicated funding.</li> </ul> </li> <li>4. Launch the <b>OECD/UCLG-Africa Roundtable of African Mayors for Water Security</b>, set up as a follow-up to the <a href="#">Hassan II World Water Grand Prize</a> awarded to the Secretary-General of the OECD in 2018. This Roundtable will serve as a pilot case to implement the above-</li> </ol>
--	--	--	---

	<p>octroyé au Secrétaire Général de l'OCDE en 2018. Cette table ronde servira de cas pilote pour mettre en œuvre les objectifs d'échanges susmentionnés sur le continent africain entre le 9<sup>ème</sup> et le 10<sup>ème</sup> Forum Mondial de l'Eau (2022-2025).</p> <p>5. <b>Adopter un «Plan d'Action des maires et des gouvernements locaux et régionaux pour la sécurité hydrique»</b> comme vecteur de paix, croissance économique, inclusion sociale, et développement durable, dont la mise en œuvre sera évaluée à l'horizon 2025.</p> <p>6. <b>Préparer les contributions à la réunion de haut niveau des Nations Unies sur l'eau</b> prévue le 27 juin 2022 dans le cadre de la Conférence des Nations Unies sur les océans et de la Conférence de 2023 pour l'examen complet à mi-parcours de la mise en œuvre de la Décennie d'action des Nations Unies sur l'eau et l'assainissement (2018- 2028)</p>		<p>mentioned co-operation objectives on the African continent between the 9th and the 10th World Water Forum (2022-2025).</p> <p>5. Adopt a " <b>Action Plan of Mayors and Local and Regional Governments for Water Security</b>" as a driver for peace, economic growth, social inclusion and sustainable development, whose implementation will be assessed by the end of the year 2025.</p> <p>6. <b>Prepare inputs towards the UN High-Level Meeting on Water</b> scheduled on 27 June 2022 in the framework of the UN Oceans Conference and the 2023 Conference for the Midterm Comprehensive Review of Implementation of the UN Decade for Action on Water and Sanitation (2018-2028).</p>
<p>Lancement officiel de la journée (9h00 – 10h00)</p>	<p><b>Session d'ouverture de Haut-Niveau</b></p> <p>Modération</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Soo-Jin Kim</b>, Cheffe adjointe de la division Villes, politiques urbaines et développement durable, OCDE et <b>Jean-Pierre Elong Mbassi</b>, Secrétaire Général CGLU Afrique</li> </ul> <p>Vidéo d'introduction</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Mathias Cormann</b>, Secrétaire général, OCDE</li> </ul> <p>Intervenants</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Nizar Baraka</b>, Ministre de l'Eau et de l'Equipement, Maroc (5 min)</li> <li>• <b>Barthélémy Dias</b>, Maire de Dakar, Sénégal (5 min)</li> <li>• <b>Abdoulaye Sene</b>, Directeur Exécutif du 9<sup>ème</sup> Forum de l'Eau (5 min)</li> <li>• <b>Loic Fauchon</b>, Président, Conseil Mondial de l'Eau (5 min)</li> <li>• <b>Emilia Saiz</b>, Secrétaire Générale, CGLU (5 min)</li> <li>• <b>Kobie Brand</b>, Directrice, ICLEI Afrique (5 min)</li> </ul> <p>Une diffusion de 2-3 courtes vidéos sur les problèmes de l'eau dans différentes villes (5 min).</p>	<p>Opening ceremony (9:00-10:00)</p>	<p><b>High-level opening ceremony</b></p> <p>Moderation</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Soo-Jin Kim</b>, Deputy Head of the Cities, Urban Policies and Sustainable Development Division, OECD and <b>Jean-Pierre Elong Mbassi</b>, Secretary-General of UCLG Africa</li> </ul> <p>Introductory video</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Mathias Cormann</b>, Secretary-General, OECD</li> </ul> <p>Speakers</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• <b>Nizar Baraka</b>, Minister of Water and Equipment, Morocco (5 min)</li> <li>• <b>Barthelemy Dias</b>, Mayor of Dakar, Senegal - TBC (5 min)</li> <li>• <b>Abdoulaye Sene</b>, Executive Director of the 9th World Water Forum (5 min)</li> <li>• <b>Loic Fauchon</b>, President of the World Water Council (5 min)</li> <li>• <b>Emilia Saiz</b>, Secretary-General, UCLG (5 min)</li> <li>• <b>Kobie Brand</b>, Director of ICLEI Africa (5 min)</li> </ul> <p>A broadcast of 2-3 short videos on water issues in different cities (5 min).</p>

<p>1ère session plénière (10h00-11h30)</p>	<p><b>Les maires africains pour la sécurité de l'eau - Échanges de bonnes pratiques</b></p> <p>La première session de la journée des Villes et des gouvernements locaux et régionaux débutera par un dialogue entre les maires africains, les dirigeants locaux et régionaux, et les parties prenantes engagées pour la sécurité de l'eau en Afrique. La session se concentrera sur les risques liés à l'eau auxquels sont confrontées les villes africaines de toutes tailles et visera à encourager le dialogue et la coopération avec d'autres villes dans le monde pour surmonter les défis communs identifiés.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Une présentation des principaux enjeux de la sécurité hydrique dans les villes africaines pour poser le cadre des débats, sur la base du rapport de l'OCDE (2021) sur <a href="#">La gouvernance de l'eau dans les villes africaines</a> (10 min) <ul style="list-style-type: none"> <li>○ <b>Maria Salvetti</b>, Economiste Senior, OCDE</li> </ul> </li> <li>• 1<sup>er</sup> Tour de table avec <a href="#">10 maires et élus locaux et régionaux africains</a> pour partager leurs expériences respectives quant aux défis et priorités en matière de sécurité hydrique (2-3 min chacun)</li> <li>• 2<sup>ème</sup> Tour de table avec <a href="#">10 maires du reste du monde</a> pour partager leurs expériences dans le continent africain et/ou des défis similaires auxquels ils sont confrontés (2-3 min chacun)</li> <li>• Brève présentation de partenaires institutionnels engagés sur les problématiques de l'eau en Afrique (bailleurs, ONG, réseaux de villes, etc.) et des synergies potentielles (2-3 min chacun)</li> </ul>	<p>1<sup>st</sup> Plenary Session (10h00-11h30)</p>	<p><b>African Mayors for Water Security: Exchanging good practices</b></p> <p>The first session of the Cities, Local and Regional Governments segment will gather African Mayors, local and regional representatives, and stakeholders engaged in water security in Africa. The session will focus on water risks facing African cities of different sizes and will aim to foster dialogue and cooperation with other cities from around the world to overcome the identified common challenges.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• A presentation of the main water security issues in African cities to set the scene, based on the OECD report (2021) on <a href="#">Water Governance in African Cities</a> (10 min) <ul style="list-style-type: none"> <li>○ <b>Maria Salvetti</b>, Senior Economist, OECD</li> </ul> </li> <li>• 1<sup>st</sup> Round of interventions with <a href="#">10 African local and regional elected officials</a> to share their respective experiences on water security challenges and priorities (2-3 min each)</li> <li>• 2<sup>nd</sup> Round of interventions with <a href="#">10 local and regional elected officials from around the world</a> to share their experiences in Africa and/or similar challenges they face (2-3 min each)</li> <li>• Brief presentation of institutional partners involved in water issues in Africa (donors, NGOs, city networks, etc.) and potential synergies (2-3 min each)</li> </ul>
<p>2<sup>ème</sup> Session plénière (12h-14h)</p>	<p><b>Regards croisés des villes et gouvernements locaux et régionaux du monde sur la sécurité hydrique</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Modération : <b>Emilia Saiz</b>, Secrétaire Générale, CGLU (TBC)</li> </ul> <p>La deuxième session plénière réunira des maires du monde entier pour discuter des solutions et bonnes pratiques dans les domaines relatifs aux quatre priorités du Forum (Sécurité de l'Eau, Développement Rural, Coopération, Outils &amp; Moyens) ainsi que des outils et moyens nécessaires pour accélérer la mise en œuvre des</p>	<p>2<sup>nd</sup> Plenary Session (12:00-14:00)</p>	<p><b>Perspectives of cities, local and regional authorities from around the world on water security</b></p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Moderation: <b>Emilia Saiz</b>, Secretary-General, UCLG (TBC)</li> </ul> <p>The second session will gather mayors from around the world to discuss solutions and good practices in the areas related to the Forum's four priorities (namely Water Security and Sanitation, Rural Development, Cooperation, Means and Tools) as well as the tools and means needed to accelerate the implementation of the</p>

	<p>objectifs et cibles de développement durable liés à l'eau et aux villes, notamment les ODD 6 et 11.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Brève présentation des principaux <u>messages politiques</u> et actions du Forum à destination des maires et des gouvernements locaux et régionaux par les Co-présidents du groupe thématique « Outils et Moyens » (5-7 min) <ul style="list-style-type: none"> <li>○ <b>Aziza Akhmouch</b>, co-présidente de la Priorité des Moyens et Outils (vidéo)</li> </ul> </li> <li>• <u>Tour de table avec une vingtaine de Maires</u> pour partager leurs expériences ou défis respectifs sur l'une des priorités identifiées par le Forum et souligner leurs engagements avec des exemples concrets d'initiatives mises en place dans leurs villes (3 min chacun).</li> </ul>		<p>sustainable development goals and targets related to water and cities, in particular SDGs 6 and 11.</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Brief presentation of the main <u>messages</u> of the Forum for mayors and local authorities by the Co-Chairs of the Thematic Group 'Means and Tools' (5-7 min). <ul style="list-style-type: none"> <li>○ <b>Aziza Akhmouch</b>, Co-chair of Priority of the Means and Tools Priority (video)</li> </ul> </li> <li>• <u>Interventions from around 20 Mayors</u> to share their respective experiences or challenges on one of the priorities identified by the Forum and highlight their respective commitments with concrete examples of initiatives they implement in their cities (3 min each).</li> </ul>
Clôture : Adoption du Plan d'Action des maires et des gouvernements locaux et régionaux pour la sécurité hydrique (14h00-14h30)	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Récapitulatif des messages clé de la journée et des actions de suivi proposées (5 min)</li> <li>• Présentation et approbation du «<b>Plan d'Action des maires et des gouvernements locaux et régionaux pour la sécurité hydrique</b>» (15 min)</li> </ul> <p style="text-align: center;"><i>Photo de groupe et clôture de la journée (5 min).</i></p>	Closing: Adoption of the Action Plan of Mayors and Local and Regional Governments for Water Security (14:00-14:30)	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Summary of the key messages of the day and proposed follow-up actions (5 min)</li> <li>• Presentation and approval of the "<b>Action Plan of Mayors and Local and Regional Governments for Water Security</b>" (15 min)</li> </ul> <p style="text-align: center;"><i>Group photo and closing of the day (5 min)</i></p>
14h30	<i>Pause Déjeuner</i>		<i>Lunch Break</i>

### Annex 1 – List of confirmed Mayors and local authorities as of 3 March 2022

Mayors and Deputy Mayors	
Alain Carral	Deputy Mayor of Ramonville in charge Ecological Transition, Zero Carbon Strategy and International Relations, France
Alexis Aquereburu	Mayor, Commune des Lacs 1, Togo
Anne Pelletier Le Barbier	Mayor of Bièvre, Councillor of Versailles Grand Parc, President of the CLE du SAGE de la Bièvre, Vice-President of SEDIF, France
Arnaud Ngatcha	Deputy Mayor of Paris in charge of Europe, International Relations and Francophonie, City of Paris, France

Barthélémy Dias	Mayor of Dakar, Senegal
Christophe Lubac	Mayor of Ramonville, France
Eric Niat	Mayor of Bangangte, Cameroon
Gilles d'Ettore	Mayor of Agde and President of the <i>Communauté de communes Hérault Méditerranée</i> , France
Herménio Fernandes	Mayor of São Miguel, Cap-Vert
Jean-Marie Tétart	Mayor of Houdan, President of the <i>Communauté de communes du Pays Houdanais</i> and President of YCID
José Benlloch Ferenandez	Mayor Vila Real., Portugal and Vice President of the ANMP and
Kwon Young-jin	Mayor of Daegu, Korea
Luisa Salgueiro	Mayor of Matosinhos, Portugal
Marie-Hélène Aubert	Mayor of Jouy-en-Josas
Dario Francisco Dolz Fernández,	Mayor of Cuenca, Spain
Hadianto Rasiyd.	Mayor of Palu, Indonesia
Emile Gros Raymond Nakombo	Mayor of Bangui, Central African Republic
Fatimetou Abdelmalick	President of the Regional Council Association, Mauritania
Yawa Ahofa Kouigan	Mayor of Atakpamé, Togo
Philippe Alpy	Mayor of Frasne, France
Richard DELL'AGNOLA	Mayor of Thiais, France, Vice-President of SEDIF in charge of International Relations and Solidarity,
Rohey Malick Lowe	Mayor of Banjul, Gambia
Sade Gawanas	Mayor of Windhoek, Namibia
Asmae Rhlalou	Mayor of Rabat, Morocco
Fatima-Zahra Mansouri	Mayor of Marrakech, Morocco
Mohamed Sefiani	Mayor of Chefchaouen, Morocco
M. Lahcen Amrouch	Mayor of Argana, Morocco
Abdeslam Bekkali	Mayor of Fès, Morocco
Dieudonné Bantsimba	Mayor of Brazzaville, Democratic Republic of the Congo
Satumin Danson	Mayor of Athiémé, Togo
Local Authorities	
Alain Gest	President of Amiens Métropole and Deputy Mayor for International Relations, France
André Viola,	President of the <i>Communauté de communes Piège-Lauragais-Malepère</i> , President of the International Relations Committee of the Adour-Garonne Basin Committee, France
Antoine Orsini	President of the <i>Communauté de communes</i> of the Corsican Centre
Augustin Tamba	President, <i>Communes et Villes Unies du Cameroun (CVUC)</i> , Cameroon

Benjamin Gestin	Managing Director of Eau de Paris, France
Christian CAMBON	President of the International Commission of SEDIF, Senator of Val de Marne, France
Christine Mba N'Dutume	President of the Association of Mayors of Gabon, Gabon
Franck Proust	President of Nîmes Métropole, France
François Marie DIDIER	President of SIAAP, Paris Councillor, Metropolitan Councillor MGP, France
Frédérique Denis	Administrator of SIAAP Departmental adviser CD 93 President of the Sustainable Development Commission at SIAAP, France
Halima Menhoudj	Deputy Delegate for Cooperation and International Solidarity, Montreuil, France
Innocent Uwimana	President, Rwandan Association of Local Authorities (RALGA), Rwanda
Isabelle Savariego	Vice-President of the Communauté d'agglomération Amiens Métropole, France
Jean-Louis Cazaubon,	Vice-President of the Occitanie Region and the Adour-Garonne Basin Committee, France
Jung-Sub KIM	City Director General, Daegu Metropolitan City, Korea
Najib El Ouazzani	President of the Communal Council of Al Hoceima, Morocco
Pascal Bonnetain	Vice-President of the Rhône-Méditerranée Basin Committee, France
Pierre Bédier	President of the Departmental Council of Yvelines, France
Philippe MEUNIER,	Vice-President of the Auvergne-Rhône-Alpes Region with responsibility for International Relations, France
Stéphane Haussoulier	President of the Departmental Council of the Somme and Deputy Mayor of Saint-Valery-sur-Somme, France
Vincent Franchi	SIAAP Administrator Departmental Advisor of the Hauts-de-Seine President of the SIAAP IS Commission, France